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DISTRIKTSGUVERNØRENS MÅNEDSBREV – MAI 2024  
 
I dete månedsbrevet sier jeg lit om månedstemaet «ungdomstjeneste». 
Jeg forteller om de fantas�ske Bandura-konsertene, status for 
medlemsutviklingen, distriktskonferansen på Ulefoss m.m.  

 
Månedstema for mai: Ungdomstjeneste (Youth Service) v/leder i ungdomskomitéen 
Berit Reppesgård 

 
Ungdomstjeneste i Rotary, hva er det? 
 
For oss som jobber med de ulike �lbudene Rotary har for ungdom, er nok ungdomsutvekslingen den 
største ak�viteten, og også den som de fleste rotarianere vet noe om. Jeg mener Rotarys 
ungdomsutvekslingsprogram er det beste i verden, av flere grunner: 
1. Det er ikke-kommersielt, det er prisguns�g, og gir mulighet for s�pend. 
2. Studentene bor trygt og får kjennskap �l hverdagslivet hos flere familier ila utvekslingsåret. 
3. Fordi det organiseres samlinger og turer for alle utvekslingsstudentene i en region eller et land får 

de et globalt netverk, og vennskap for livet. 
4. Ungdomsutveksling er fredsarbeid i praksis. 
 
I �llegg �l ungdomsutvekslingen, har distriktet flere ak�viteter. Rotary Youth Leadership Award (RYLA) 
tør være godt kjent. Det er et lederprogram for unge mennesker, særlig de som tenker seg en karriere i 
næringslivet. I år ble det for få påmeldte i forhold �l det forsvarlige knytet �l kostnader ved å 
arrangere programmet. Det planlegges imidler�d for RYLA igjen i 2025 i Lyngdal. 
 
Vi har også et sommerkurs for ungdom i Wisconsin, USA. Det heter World Affairs Seminar (WAS) og tar 
for seg høyaktuelle internasjonale problems�llinger hvert år. Vi har lang tradisjon for å sende 
ungdommer som akkurat er ferdig med videregående skole på dete seminaret i sluten av juni. Det 
gjør vi også i år. Temaet er «Democracy and Governance: Evolving Global Perspectives». 
 
Summer Camps er superpopulært. Det er to uker i sommer der det kommer ungdommer fra ulike land 
for å oppleve Norge. I år er det Mandal, Notodden og Svelvik Rotaryklubber som er vertsklubber for 
arrangementet. 
 
Jeg nevner fredsstudiene spesielt. Dete er et masterprogram, pluss et �lbud om et 3 måneders kurs i 
fredsarbeid på 7 anerkjente universiteter over hele kloden. Uppsala er nærmest oss.  
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Georgia-s�pendet er et s�pend som dekker et års skolegang for ungdom i alderen 18-24 år. Hensikten 
med dete s�pendet er å skape internasjonal forståelse, samhold og fred. 
 
Det viser seg at det er for få utenfor Rotary som kjenner �l de fine ungdoms�lbudene våre. Vi må bli 
bedre �l å markedsføre hva Rotary er og hva Rotary gjør. Hvert enkelt medlem kan hjelpe oss med det. 
Les mer om Rotarys �lbud på htps://d2290.rotary.no under fanen Ungdomsarbeid. 
 

 
Jubiléer i klubbene  
Porsgrunn Rotaryklubb har charterdato 8. mai 1934. Klubben planla å arrangere 90 års jubileumsfest i 
april 2024. Av ulike årsaker er feiringen utsatt. GRATULERER! 
 

 
Norsk Rotary Forum (NORFO). 
Norsk Rotary Forum betegnes som et Mul�distrikt (mellom distriktene og Rotarys geografiske sone-
organisasjon) der de 6 distriktene i Norge er medlemmer. NORFO er etablert for å løse definerte 
fellesoppgaver for distriktene, samt bidra �l å utveksle informasjon og erfaringer. Arbeidsfeltene er i 
hovedsak knytet �l disse arbeidsfeltene: Kommunikasjon og PR, IT (netsider og Medlemsnet), 
Ungdomsutveksling og generell dri� av NORFO. Distriktsguvernørene utgjør styret. 
 
Lørdag 13.04.2024 ble årsmøte, del 2 og vårmøte gjennomført. Det nevnes at det pågår et arbeid for å 
forenkle organisering og dri� i NORFO. 
 

 
Nytt fra distriktsrådet og komitéene 
 
Distriktsrådet har møte 8. mai 2024. I månedsbrevet for juni vil jeg si lit om saker som behandles i 
dete møtet. 
 
TRF-komitéen (The Rotary Founda�on) opplyser at komitéen har penger igjen på kontoen for District 
Grant-søknader, bl.a. som følge av endret dollarkurs. Hvis din klubb har et prosjekt dere trenger lit 
penger �l, eller om dere trenger lit ekstra midler �l allerede omsøkte prosjekter, kan dere søke på 
disse midlene. Tildelingen vil følge regler og ru�ner for Distrikt Grant-søknader. Komitéen sate denne 
ekstra søknadsfristen �l 15. april 2024.  
 
Da fristen gikk ut var det kommet inn 9 søknader. Komitéen har møte 7. mai, og vil da vurdere 
søknadene og sende inns�lling �l Rotary Interna�onal (RI) for godkjenning. 
 
Medlemskapskomitéen forteller at i det ser ut som om medlemstallet i D2290 er i ferd med å 
stabilisere seg? I januar – mars er det en liten økning i medlemstallet. Det er store forskjeller på 
klubbnivå. Felles for de fleste klubbene som lykkes med å få �l en økning i medlemsmassen er at de 
har laget mål og �ltaksplan for å beholde og rekrutere nye medlemmer.   
 

https://d2290.rotary.no/
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Medlemsutvikling er et lang�dsprosjekt. Den urnorske «skippertaksmetoden» virker som regel bare 
kortsik�g. Derfor bør en plan strekke seg over flere presidentperioder. Det er vik�g at klubben,  
president, styret, medlemskapskomitéen, innkommende president og medlemmene blir enige om og 
gjennomfører en omforent �ltaksplan over �d. En lang�dsplan kan revideres og forlenges og danne 
rammen for langsik�g klubbutvikling. Planen bør inneholde mål og �ltak for klubbens kultur, eller 
«hvordan vil vi ha det hos oss». Samtlige klubbmedlemmer bør engasjeres i klubbutviklingen. Dete 
kan skje f.eks. ved at presidenten lager konkrete oppgaver som drø�es i komitéene. Styret bør følge 
opp �lbakemeldinger fra komitéene. 
 
Hver klubb må finne sin form på arbeidet. AG-ene bør sete temaet på dagsorden i møter med 
presidentene. Noen klubber lykkes godt – lyt og lær av disse. 
 
 

 
PR- og kommunikasjonskomitéen opplyser at det er stort behov for å promotere distriktets 
hjemmeside og den nytteverdi den skal ha for styrer, tillitsvalgte og medlemmer i klubbene. 
Framsnakking av og henvisninger til distriktets hjemmeside bør skje både distrikts- og klubbnivå. 
Det overordnede, redaksjonelle ansvaret for distriktets hjemmeside ligger alltid hos 
distriktsguvernøren. Komitéene har ansvar for å oppdatere og videreutvikle innholdet innenfor sine 
arbeids-/fagområder.  
 
På distriktets hjemmeside bør klubbene kunne forvente å finne den informasjon de etterspør og svar 
på de spørsmål som stilles enten direkte i tekst og bilder eller via henvisninger/lenker. 
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Husk disse datoene: 
 
Digitale kassererkurs denne våren 
To alternativer. Samme innhold. Dere velger selv hvilket kurs dere vil delta på. 
Mandag 13. mai, kl. 19.00 – 20.30 
Tirsdag 14. mai, kl. 19.00 – 20.30 
 
Kursholder: Distriktskasserer Halvor Thommesen. 
Lenke til Zoom-møtene finner du i kurskatalog for klubbene: 
https://d2290.rotary.no/no/kurskatalog-for-klubbene   
 
Høstens TRF-sertifiseringskurs gjennomføres følgende datoer: 
 
Torsdag 12. september, Bloms Minde, Skien, kl. 17.00-21.00 
Mandag 16. september, Arkivet, Kristiansand, kl. 17.00-2100 
Tirsdag 17. september, Skjee stua ved Skjee kirke, Stokke, kl. 17.00-21.00 
 
Sissel Berit Hoell og Edrund Olaisen planlegger å være til stede på alle tre samlingene. Sett av datoen 
allerede nå der dere ønsker å delta. Dere kan delta der dere ønsker. 
 
Nytt RLI-kurs gjennomføres høsten 2024 på Heimat, Brokelandsheia 
 
Lørdag 28. september, kl. 10.00 – 16.00 
Lørdag 26. oktober, kl. 10.00 – 16.00 
Lørdag 30. november, kl. 10.00 – 16.00 
 
Nærmere opplysninger om påmelding og påmeldingsfrist kommer senere. 
 

 
  

https://d2290.rotary.no/no/kurskatalog-for-klubbene
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Distriktskonferanse i Bø i Telemark 6.-8. september 2024 – «Sammen for miljøet» 
 
Ulefoss Rotaryklubb ønsker velkommen til kommende distriktskonferanse. Sett av datoene i 
kalenderen nå. Påmeldingsopplysninger kommer senere. 
 
Distriktskonferansen er Rotaryårets faglige og sosiale høydepunkt. Formålet er nettverksbygging, 
påfyll av kunnskap, inspirasjon og å motivere medlemmene til innsats for Rotary. Konferansen 
er også en arena der vi kan utvikle og vedlikeholde vennskap. 
 

Med god oversikt over Telemarkskanalen ligger 
praktbygget. Vi skulle tro at vi havnet i England 
eller Italia når vi kjører oppover den brate 
Statsraad Niels Aalls veg fra slusa på Ulefoss. 
Helt siden 1807 har Ulefos Hovedgaard vist oss 
intet mindre enn et stykke klassisk europeisk 
kulturhistorie midt i Telemark. Riksan�kvaren 
har for lengst slåt fast at hovedgården er det 
vik�gste empirebygget i Norge, og med rete 
kan vi si det er den eneste palladianske villaen. 
Kilde: Teknisk Museum 
 

 Telemarkskanalen og slusene – Må oppleves 
 
Foreløpig program for konferansen 
 
Fredag 6. september 
 
16.00 – 18.00  Registrering og innsjekking 
18.00 – 23.00  Bli kjent-sammenkomst på Ulefoss Hovedgaard 
 
Vi kjører med buss eller egen bil fra Bø hotell �l den vakre Hovedgaarden på Ulefoss. Her blir det velkomst 
med bobler på terrassen, omvisning i Hovedhuset og bespisning og underholdning i «Borggården» 
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Lørdag 7. september  
 
08.00 Registrering Bø Hotell 
09.00 Kulturinnslag v/Bø kulturhistorie 
09.10 Velkommen �l konferanse v/president i Ulefoss Rotaryklubb, og distriktsguvernør  
           Einar Kallager 
09.15 Velkommen v/ordfører i Nome kommune, Linda Thorstensen 
09.30 Innlegg fra poli�sk hold 
09.55 Tor Espen Simonsen – REN: «Hvordan kan de sjeldne jordartene i Fensfeltet bidra �l det 
            Grønne ski�et?» 
10.20 Brit Salbu – Professor emirita NMBU: «Bør Norge satse på grønn kjerneenergi?» 
11.00 Pause 
11.15 Brit Salbu og Bjørn Olav Rosseland, professores emeri� NMBU: «Gruvedri� på Fen – hva 
           kan vi lære fra Stalins urangruver i Sentral-Asia?» 
12.00 Kulturinnslag v/Nome kulturskole 
12.20 Jan Ivar Røssberg – Professor II psykiatri v/Universitetet i Oslo, enhet voksenpsykiatri: «Vårt  
           Indre miljø – psykisk helse» 
 
13.00 Lunsj 
 
14.15 Eva Boxaspen, miljøsjef v/Norsk Gjenvinning: «Bærekra�ig norsk gjenvinning» 
14.50 Sjur Dagestad, «innovasjonsprofessor» emeritus, og gründer av innovasjonsselskapet   
           Innoco: «Den som ikke fornyer seg blir en annen» 
15.30 Pause 
15.55 Neste års konferanse 
16.10 Norske og nordiske hilsener 
           Distriktsguvernørene Helle Kjørlaug, Skaugum RK og Uffe Strandby, RK Svendborg, Danmark 
           Presentasjon av utvekslingsstudentene v/DYEO Marius S�an Tannum 
17.00 Avslutning 
18.30 Aperi�ff og mingling 
19.00 Banket 
           Kulturinnslag med Magnus Dorholt Kjeldal, sang og Ivar Anton Waagaard, piano 
 
Søndag 8. september 
 
09.00 Kulturinnslag 
09.15 Innlegg fra næringslivet 
12.00 Årsmøte i distriktet 
           Program for dem som ikke skal delta på årsmøtet: Bø gamle kyrkje. Omvisning med 
           musikalsk innslag 
13.00 Lunsj og vel hjem 
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Hjelp til Ukraina – Bandura-konsertene. Hvordan gikk det? 
 
Turnéleder Tone Kobenstvedt innledet sin tilbakemelding til meg slik:  
 
«Tusen, tusen takk for alt dere gjør for Ukraina» lød det unisont fra den sangglade bandura-
gruppen fra Lviv, og tusen takk for den gode varme velkomsten dere ga oss, - i klubbene, i 
konsertene og i de mange hjem som tok så godt imot oss» 
 
Tone forteller at det var en spesiell og følelsesladet opplevelse å vinke farvel til de 23 Dzvinha-
sangerne, deres konferansiér Tetyana og gruppens alltid blide og hjelpsomme sjåfører Ruslan og 
Oleh. Igjen på kaia stod Tone sammen med krigsveteran og lydtekniker Stanislav som siden 
desember er flyktning i Norge. 
 

 
 
Banduraen er et nasjonalinstrument i Ukraina på linje med hardingfela i Norge. I Sovjet-tiden ble 
instrumentet forbudt, og de som laget eller brukte instrumentet risikerte deportasjon til Sibir eller 
å bli henrettet.  
 
Gjennom konferensiérens introduksjoner, sangene og musikken fikk vi et innblikk i Ukrainas 
kulturhistorie og identitet. Dette ble krydret med musikalske innslag fra vår del av verden. Flotte 
damer, fargerike klesdrakter, fantastiske vokalister og musikere, profesjonalitet i alle ledd, sang- 
og musikkglede, stolthet og patriotisme er noen stikkord fra de gripende og mektige konsertene 
som gjorde dem til en uforglemmelig opplevelse. 
 
Det ble sagt fra publikum: «Så bra! Vi hadde ikke drømt om dette. Det beste vi har hørt i denne 
kirken». Rotarianere stinne av begeistring: «Takk for at dere viste fram Rotary så flott. Vi er mektig 
stolte over å være del av rotaryfamilien». Vertskap sa: «Vi har snakket sammen gjennom store 
deler av natta, og vi har vel aldri kommet så nær krigen i Ukraina». I tillegg til flott omtale og 
tilbakemeldinger etter alle konsertene, fikk orkestermedlemmene med seg besøk i norske hjem og 
flotte opplevelser på eller på vei til/fra arrangementsstedene. 
 
Tone skriver i sin tilbakemelding til meg: «Prosjektet har gitt oss verdifulle erfaringer i samarbeid 
mellom klubber og distrikter. Vi har fått bekreftet stor styrke og muligheter når vi arbeider 
sammen.» 
 

I perioden 5.-18. april d.å  
gjennomførte det ukrainske 
bandura-orkesteret Ukrainen 
Bandura Music Group, «Dzvinha» 
14 bandura-konserter i Norge. I 
vårt distrikt ble det arrangert 
konserter i Kristiansand 15. april, 
Tønsberg 16. april og Porsgrunn 
17. april.  
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Jeg vil takke leder i TRF-komitéen og PDG Sissel Berit Hoell. Hun og hennes mann deltok på alle 14 
Bandura-konsertene. En spesiell takk �l turnéleder Tone Kolbenstvdt for alt arbeid som hun har 
nedlagt i �m. planlegging, �lretelegging og gjennomføring av turnéen. Hun var med bussen hele 
veien og jobbet nærmest «døgnet rundt». 
 
En stor og varm takk �l alle i orkesterensemblet «Dzvinha» for en fantas�sk turné og flote 
konserter. Eter avslutningskonserten fikk alle sin vel fortjente PHF. 
 
En stor takk �l lokale arrangører, sponsorer og alle som deltok på konsertene for prak�sk arbeid og 
økonomisk støte som bidrar �l å finansiere flere mobile nødhjelpsklinikker i Ukraina. 
Les mer på: https://hjelptilukraina.com    
 
 
 
Jeg ønsker dere alle en flott 17. mai og god pinse. 
 
Hilsen  

Ole Sverre 

 

https://hjelptilukraina.com/
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